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Interpelace ve věci "Devastace lesních cest
kalamitní těžbou-pomoc státu"

vloženo: 17.12.2020, 21.25

Poslanecká sněmovna 17.12.2020 - Ústní interpelace Víta Kaňkovského na nepřítomného
ministra zemědělství Miroslava Tomana ve věci: Devastace lesních cest kalamitní těžbou-
pomoc státu.

Poslanec Vít Kaňkovský: Dobré odpoledne. Vážený nepřítomný pane ministře, kůrovcová kalamita je pro
českou přírodu podobným strašákem jako je pro české občany onemocnění COVID-19. Neexistuje na ní lék a
všichni víme, jakým závratným tempem mizí naše smrkové porosty, musím říci nejenom smrkové porosty,
se všemi důsledky, které to má pro naši krajinu, na celý ekosystém a také na vlastníky lesů. Kromě toho
přibývají  ale  další  negativní  následky  kůrovcové  kalamity,  a  to  je  už  v  tuto  chvíli  velmi  katastrofický  stav
silnic nižších a středních tříd, ale také lesních cest. To znamená, ať už nezpevněných, nebo zpevněných
komunikací uvnitř lesních porostů. A sem směřuje můj dotaz, tak jak mohu říci z mého rodného kraje, kraje
Vysočina, který je kůrovcovou kalamitou asi zasažen úplně nejvíc nebo patří k těm nejvíce zasaženým
krajům, tak u řady vlastníků pozemků je  už  dneska problém se na lesní  pozemek dostat,  protože ty
vnitrolesní komunikace jsou ve velmi, velmi ubohém stavu. A ti vlastníci někdy mají velký problém s tím,
jakým způsobem zrekultivovat lesní cesty, protože ne vždycky lesní cesty patří jim. Takže se chci zeptat, zda
Ministerstvo zemědělství  vnímá tento problém a zda je připraveno těm tisícům hlavně těch malých a
středních vlastníků v tomto směru pomoci. To znamená, jestli chystá nějaký dotační titul, jakým způsobem
zlepšit stav lesních cest. Protože pokud chceme obnovit lesní pozemky, tak je potřeba, aby se k nim vlastníci
také dostali. Takže budu rád za písemnou odpověď na můj dotaz. Děkuji.

Místopředseda PSP Tomáš Hanzel: Děkuji. Ano, na tuto interpelaci bude odpovězeno písemně.


